
Zápisnica 
zo zasadnutia Akademickej obce Ekonomického ústavu SAV, v.v.i., 

ktoré sa uskutočnilo 

v utorok 17. júna 2025 o 14.00 hod. 

v knižnici aj online 

 

Program: 

1. Úvod 

2. Diskusia k Stratégii EkÚ SAV 2025-2030 

3. Rôzne 

 

1. Úvod 

Predseda Vedeckej rady EkÚ SAV, v.v.i. (ďalej VR) T. Domonkos otvoril zasadnutie 
Akademickej obce EkÚ SAV, v.v.i.  a privítal zúčastnených.  

 

2. Diskusia k Stratégii EkÚ SAV 2025-2030 

Vedúci oddelení pred zasadnutím zaslali predsedovi VR pripomienky svojich oddelení 
k Stratégii EkÚ SAV 2025-2030 (ďalej Stratégia). Tí z nich, ktorí boli prítomní na zasadnutí, 
svoje pripomienky a komentáre predniesli. Vedúci 1. oddelenia B. Hošoff navrhol doplniť do 
Stratégie zmienku o kapacite ústavu podávať veľké projekty a publikovať rozsiahlejšie 
výstupy dlhodobého charakteru, na ktorých by sa podieľalo viac vedeckých pracovníkov 
ústavu. Zdôraznil potrebu spomenúť v Stratégii vo väčšej miere základný výskum, ako aj 
vplyvy vonkajších faktorov na zameranie výskumu ústavu (vrátane umelej inteligencie). 
Vedúci 3. oddelenia T. Miklošovič zhodnotil aktuálnu verziu Stratégie ako konkrétnejšiu 
v porovnaní s minulou verziou. Navrhol doplniť, že výskumné témy uvedené v Stratégii sú 
základné témy, ale vedeckí pracovníci sa budú naďalej venovať aj iným témam.  

Nasledovala diskusia ďalších prítomných členov AO. V. Páleník uviedol viacero pripomienok 
k obsahu aj k forme dokumentu. Zdôraznil potrebu doplniť do viacerých častí vrátane 
samotného úvodu zmienku o diseminácii výsledkov a spoločenskom diskurze. Poukázal na to, 
že finančná ekonómia je podmnožinou ekonomického výskumu, ale v úvodnej časti Stratégie 
sa explicitne spomína. Upozornil aj na to, že aplikovaný výskum by mal ústav vykonávať aj 
sám od seba, nielen na základe dopytu, ako sa uvádza v Stratégii. Navrhol zvážiť spojenie 
výskumnej témy zameranej na zdravotníctvo s témou ekonomických dopadov starnutia 
populácie. Upozornil aj na potrebu redakčnej úpravy dokumentu (používanie a zjednotenie 
skratiek a pod.).  

A. Ondrovič uviedol, že podľa jeho názoru dokument nemá povahu stratégie, obsahuje príliš 
veľa konkrétností, čo nezodpovedá stratégiám. Zároveň nerozumie dôvodom vypustenia 



klastra o svetovej ekonomike zo zoznamu tematických oblastí výskumu. Upozornil tiež na 
viaceré štylistické nedostatky dokumentu (formulácie, používanie skratiek a prvej osoby 
množného čísla a i.). 

V diskusii pokračoval J. Vokoun, ktorý navrhol definovať, čo sa rozumie pod pojmom 
„strategický výskum“ použitým v dokumente. Ďalej odporučil zdôrazniť výskum zahraničných 
investícií a doplniť, že ústav spolupracuje aj s firemným sektorom.  

M. Širaňová sa vyjadrila k otázke počtu uvádzaných tematických oblastí výskumu. Poukázala 
na to, že pozitívom ich vyššieho počtu je výchova viacerých vedeckých lídrov, čo je v súlade 
s prioritami SAV. Ako možnosť navrhla vypracovanie osobitného akčného plánu ku Stratégii, 
do ktorého by sa doplnili konkrétne indikátory. 

Následne prebehla diskusia k pripomienkam, ktoré odzneli na zasadnutí. D. Brzica uviedol, že 
problematika umelej inteligencie je už v Stratégii zahrnutá v použitom pojme technologické 
zmeny. Člen VR T. Jeck uviedol, že predložený dokument je nielen Stratégiou, ale aj akčným 
plánom zároveň. Zdôraznil, že na webovej stránke ústavu budú pri jednotlivých témach 
uvedené aj mená vedeckých pracovníkov, ktorí sa im venujú, čo umožní ich priame 
oslovovanie subjektmi z vonkajšieho prostredia. Ďalej sa diskutovalo o otázke možnej práce 
ústavu na rozsiahlejších dokumentoch, prípadnom doplnení a formulácii, ktorá by sa mohla 
uviesť v Stratégii.    

 

3. Rôzne 

Predseda Edičnej rady EkÚ SAV, v.v.i. F. Ostrihoň informoval prítomných, že pokiaľ majú 
v pláne predložiť v blízkom čase Edičnej rade návrhy na vydanie publikácií, aby tak urobili do 
konca júna. Edičná rada nebude počas júla a augusta zasadať a k návrhom doručeným po 
uvedenom termíne sa vyjadrí pravdepodobne až v septembri. 

 

Záver  

Predseda VR poďakoval prítomným za aktívnu účasť, cenné námety a pripomienky k Stratégii 
a ukončil zasadnutie.  

 

Dňa 17.06.2025  

 

Zapísala:  

Ing. Ivana Šikulová, PhD. 

tajomníčka Vedeckej rady EkÚ SAV, v.v.i. 

   

     doc. Ing. Tomáš Domonkos, PhD.  

predseda Vedeckej rady EkÚ SAV, v.v.i.  


